
К.П.бр.5/03 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА
ОДРЖАНОГ ДАНА 8. НОВЕМБРА 2004. ГОДИНЕ

Председник већа: Констатујем да су на главни претрес дана 08. 
новембра 2004. године, са почетком у 10 часова и 11 минута, пред већем
Посебног одељења Окружног суда у Београду, Београд, Устаничка
бр.29, судница бр.1, у кривичном предмету са службеном ознаком
К.П.бр.5/03 окривљеног Милорада Улемека и других окривљених, због
кривичног дела удруживање ради непријатељске делатности из члана
136 Основног кривичног закона, кривичног дела убиство представника
највиших државних органа из члана 122 Основног кривичног закона и
друга кривична дела, по оптужници Специјалног тужиоца при
Окружном јавном тужилаштву у Београду КТС бр.2/03 од 21.августа
2003. године, пред већем у саставу: судија Марко Кљајевић, председник
већа, судије – чланови већа Ната Месаровић и Милимир Лукић са
записничарем Љиљаном Атлагић,

приступили заменици Специјалног тужиоца Милан Радовановић и
Небојша Мараш, пуномоћник породице оштећеног Председника Владе
Републике Србије др. Зорана Ђинђића, адвокати Рајко Даниловић и Срђа
Поповић, пуномоћник мајке погинулог Председника Владе Републике
Србије др. Зорана Ђинђића – Миле Ђинђић, адвокат Радивој Пауновић,
окривљени Милорад Улемек са браниоцима адвокатима Момчилом
Булатовићем, Слободаном Миливојевићем и Марком Миливојевићем;
окривљени Звездан Јовановић са браниоцем адвокатом Ненадом
Вукасовићем; браниоци окривљених Милоша Симовића, Александра
Симовића и Владимира Милисављевића, адвокати Слободан
Миливојевић и Александар Поповић; бранилац окривљеног Нинослава
Констатиновића адвокат Александар Зарић, по заменичком пуномоћју
браниоца адв. Дејана Лазаревића; бранилац окривљеног Дејана
Миленковића адвокат Биљана Кајганић; бранилац окривљеног Сретка
Калинића адвокат Александар Ђорђевић по заменичком пуномоћју
браниоца по службеној дужности адвоката Владана Вукчевића;
бранилац окривљеног Милана Јуришића званог «Јуре» адвокат
Александар Зарић, окривљени Душан Крсмановић са браниоцем
адвокатом Вељком Делибашићем; окривљени Саша Пејаковић са
браниоцем адвокатом Крстом Боботом; окривљени Бранислав Безаревић
са браниоцем адвокатом Жељком Грбовићем; окривљени Жељко Тојага
са браниоцем адвокатом Зораном Николићем.
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Констатује се да није приступио пуномоћник оштећеног Милана
Веруовића адв. Варја Банић, а позив је уредно примила.

Позивам да приступе пред судско веће за данас позвани сведоци
Предраг Нинић, Никола Шепа и Стево Вукша, ради констатације да су
приступили на главни претрес.

Констатујем да су приступили сведоци Предраг Нинић, Никола
Шепа и Стево Вукша.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Да се настави главни претрес.

Главни претрес је јаван.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Предрага Нинића.

Нека приступи пред судско веће за говорницу.

За време саслушања сведока Предрага Нинића из заседања суда се
привремено удаљавају Никола Шепа и Стево Вукша, до позива ради
саслушања у својству сведока.

Председник већа: Ваше име и презиме?

ПРЕДРАГ НИНИЋ.

Председник већа: Име оца?

Сведок Предраг Нинић:Милован.
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Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Предраг Нинић: 25.06.1975. године у Рашкој.

Председник већа: Шта сте по занимању?

Сведок Предраг Нинић:Машински техничар.

Председник већа: Где сте запослени?

Сведок Предраг Нинић: У МУП-у.

Председник већа: Реците нам Вашу адресу пребивалишта?

Сведок Предраг Нинић: Улица Доситеја Обрадовића бб,
Лепосавић.

Председник већа: Да ли сте у сродству са окривљенима или
оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Предраг Нинић: Конкретно са којим? Нисам у ствари ни
са ким у сродству.

Председник већа: Добро. Дужни сте да суд обавестите о свакој
промени адресе пребивалишта или боравишта.

Дужни сте пред судом да говорите све оно што Вам је познато о
предмету и упозоравам Вас да лажно сведочење представља кривично
дело.

Пред судом сте дужни да говорите истину и да ништа не смете
прећутати и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља
кривично дело.

Нисте у обавези да одговарате на поједина питања ако је
вероватно да би тиме себе или Вама блиска лица изложили тешкој
срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права и упозорења?

Сведок Предраг Нинић: Разумео сам.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока у
кривичном поступку положите заклетву пред судом. Ја ћу Вам
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прочитати текст заклетве сведока пред судом, ако сте сагласни реците
само «да», ако нисте реците разлог због чега нећете да положите
заклетву:

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан говорити
само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати». 

Сведок Предраг Нинић: Да. Заклињем се.

Председник већа: Да ли сте Ви били припадник Јединице за
специјалне операције?

Сведок Предраг Нинић: Јесам.

Председник већа: Реците нам у ком периоду сте били припадник
ЈСО-а и на којим пословима и радним задацима сте радили?

Сведок Предраг Нинић: Био сам од 1997. године па до краја,
расформирања Јединице за специјалне операције. Био сам у
специјалистичком тиму.

Председник већа: Да ли сте током 2003. године боравили на
Копаонику као припадник ЈСО-а?

Сведок Предраг Нинић: 2003. године, јесам. 10 дана.

Председник већа: Да ли знате од када сте боравили на
Копаонику?

Сведок Предраг Нинић: Мислим да је био 11.02.2003. године. 10 
дана. До 21.02.2003. године.

Председник већа: Реците нам којим превозним средством сте
дошли на Копаоник, да ли сте имали шефа или вођу пута из Јединице за
специјалне операције и где сте били смештени?

Сведок Предраг Нинић: Па, ишли смо организовано, значи
аутобусом. Мислим да нису сви аутобусом, али већина је ишла
аутобусом. Ја сам ишао аутобусом. Били смо смештени у хотелу
«Конаци», сада да ли је Маглић или Козник, нисам сигуран који је тачно,
али у «Конацима», значи у центру.

Председник већа: Реците нам ко је из командног састава ЈСО-а
био на Копаонику за време док сте Ви боравили горе?
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Сведок Предраг Нинић: Мислим Звездан Јовановић је био шеф
тада, тој групи. Другог, можда сам касније виђао и Маричића – Гумара.

Председник већа: А да ли сте виђали на Копаонику за време док
сте Ви боравили Веселина Лечића?

Сведок Предраг Нинић: Јесам.

Председник већа: Када сте га први пут видели?

Сведок Предраг Нинић: Па, мислим да прва два, три дана нисам
приметио да је био горе.Могуће, али не сећам се.

Председник већа: А да ли је са Вама пошао окривљени Звездан
Јовановић када сте кренули на Копаоник?

Сведок Предраг Нинић: Пошто је он био помоћник команданта
он аутобусом није ишао сигурно. Значи у аутобусу га нисам видео. Горе
та два дана док смо задуживали опрему, собе и то, нисам га приметио.

Председник већа: Можете ли да нам кажете на ком спрату хотела
«Конаци» сте Ви били смештени?

Сведок Предраг Нинић: Нисам сигуран. Мислим да је трећи или
тако. Нисам сигуран.

Председник већа: Да ли сте се пријављивали на рецепцији хотела
када сте дошли на Копаоник?

Сведок Предраг Нинић: Па, нисмо. То је све било организовано.
Нас је било можда 50, 60, кад би свако отишао на рецепцију, гужва.
Значи то је шеф сваког свог тима ишао да узме тамо ски пасове, кључеве
од соба и у собама смо били како је ко хтео. По тројица.

Председник већа: Да ли се сећате ко је био са Вама од
припадника ЈСО-а у соби?

Сведок Предраг Нинић: У соби, Темеринац, Плазар, Мркић
Милисав.

Председник већа: Да ли знате које превозно средство је користио
окривљени Звездан Јовановић на Копаонику?
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Сведок Предраг Нинић: Нисам сигуран. Мислим да је џип неки
био, али нисам сигуран.

Председник већа: Реците нам да ли сте на Копаонику видели
окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Предраг Нинић: Прва два, три дана, три дана нисам
сигурно. Он је касније нешто дошао, сада тачно датум не знам да ли је
14.-ти, 15.-ти. Три дана није био сигурно са нама. После се појавио.
Може бити 14.-ти, 15.-ти, тако или 13.-ти. Нисам сигуран за датум.

Председник већа: Колико пута сте видели за време боравка на
Копаонику окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Предраг Нинић: Сваки дан.

Председник већа: Одакле Вам је то познато, где сте га виђали
сваки дан?

Сведок Предраг Нинић: Па, видели смо се. На истом спрату смо
били, то сам сигуран. Кажем, прва три дана га нисам видео сигурно.
После тога сваки дан или у ходнику, или на стази, по кафићима.

Председник већа: Да ли је постојала могућност да он напусти
Копаоник, а да Ви то не приметите?

Сведок Предраг Нинић: Сваки дан сам га виђао 100%. Значи
сваки дан сигуран сам да сам га виђао сваки дан. Е, сада да ли је силазио
или није то нисам сигуран. Али једном дневно сам га виђао сигурно.

Председник већа: Кога сте још виђали од припадника ЈСО-а
сваки дан за време Вашег боравка?

Сведок Предраг Нинић:Малтене све. Сви смо ту.

Председник већа: А колико је било припадника?

Сведок Предраг Нинић: Значи ујутру је обавезно било
постројавање у «Конацима», да се постројимо сви, да се пребројимо и да
идемо на ски стазе по групама. Друга ствар, увече у 11 сати исто је била
прозивка да се види да ли су сви припадници ту и то, да се установи ко
није ту.

Председник већа: Да ли је увече била прозивка?
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Сведок Предраг Нинић: Око 11, јесте.

Председник већа: А где сте се окупљали на прозивци?

Сведок Предраг Нинић: Па, шефови тима иду од собе до собе и
установе стање и онда се преда бројно стање тамо код дежурног
официра или ко је био за тај дан задужен.

Председник већа: А да ли сте свакога дана, за време Вашег
боравка на Копаонику виђали команданта Јединице Душка Маричића?

Сведок Предраг Нинић: Нисам сигуран у то. Нисам сваки дан,
али нисам сигуран у то.

Председник већа: А да ли сте сваки дан виђали окривљеног
Звездана Јовановића?

Сведок Предраг Нинић: Не. Нисам сигуран.

Председник већа: Када кажете да је било прозивање свакодневно
у три наврата током једног дана, ко је присутан од припадника Јединице
за специјалне операције, да ли се то односило на тимове?

Сведок Предраг Нинић: Само на тимове. Значи шеф тима дође...

Председник већа: Дакле, није било скупног прозивања, сви
припадници Јединице да буду на једном месту и да се каже да ли су сви
ту, преброји се стање?

Сведок Предраг Нинић: Не. Сваки шеф свој тим изврши
прозивку и преброји људе и оде извести тамо дежурног официра ко је,
да су припадници ту, или неко са разлогом и то.

Председник већа: А на којим пословима и радним задацима је
радио окривљени Жељко Тојага?

Сведок Предраг Нинић: Био је у специјалистичком тиму.
Мислим да је то био алпинистички тим, а после тога је прешао у
оперативу. Не сећам се датума када је прешао у оперативу. Нисам
сигуран.

Председник већа: Да ли је у оперативи био окривљени Жељко
Тојага у оквиру ЈСО-а за време док сте боравили на Копаонику?
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Сведок Предраг Нинић: Јесте.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Предраг Нинић: Па, знао сам. Био је у оперативи
сигурно.

Председник већа: Реците нам када сте виђали окривљеног
Жељка Тојагу свакодневно, са ким је он био? Да ли је био у друштву са
одређеним припадницима ЈСО-а или ван ЈСО-а, или је био сам?

Сведок Предраг Нинић: Па, није сам. Ми смо се сви дружили.
Није било изузетака да кажеш е са овим се не дружим, са овим се
дружим. Значи то је било све као један.

Председник већа: А да ли је могао неко да оде са Копаоника од
припадника ЈСО-а, а да се не пријави претпостављеном старешини?

Сведок Предраг Нинић: Не. Није имало шансе то.

Председник већа: Ко је био обавезно у обавези, што кажемо, да
пријави тај одлазак и да ли је тражио допуст да оде на одређено место,
да каже где иде, да се врати и ко је то могао да му одобри и да ли би
официр за безбедност био обавештен о таквом кретању припадника ЈСО-
а?

Сведок Предраг Нинић: Па, на то питање могу да Вам кажем. За
мене је био мој шеф тима одговоран. Значи ја се јавим њему, а он после,
да ли иде код дежурног официра за тај дан, или вође групе, ко је на
Копаонику, да пита, па он да ли то одобри или не одобри, то је све
зависило где се иде и како.

Председник већа: Да ли сте за време боравка на Копаонику
видели првоокривљеног Милорада Улемека?

Сведок Предраг Нинић: Нисам сигуран. Не сећам се.

Председник већа: А да ли имате било каквих сазнања да ли је он
боравио, без да сте га Ви непосредно видели?

Сведок Предраг Нинић: Не. Не сећам се да сам чуо било шта.
Нисам сигуран.



9

Председник већа: А да ли је покојни председник Владе
Републике Србије др. Зоран Ђинђић боравио на Копаонику за време док
сте Ви били тамо?

Сведок Предраг Нинић: Јесте.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Предраг Нинић: Зато што је играо фудбал са нама и
мислим да је тада ногу поломио или нешто тако. То је негде можда 15.-
ти, 16.-ти, нисам сигуран када је дошао. Мислим да је 16.-ти, тада су
спортске активности биле када је он звао да се игра са жандармеријом,
САЈ-ом и тако то. Организован је фудбал са припадницима МУП-а. Ја
нисам присуствовао фудбалу али сам чуо дешавања.

Председник већа: Да ли знате када се окривљени Жељко Тојага
вратио са Копаоника?

Сведок Предраг Нинић: То се сећам. Мислим да је 21.-ог ујутру.
Зато што смо ту ноћ пијанчили целу ноћ. Задња ноћ, па опуштено је
било.

Председник већа: А одакле Вам је то познато?

Сведок Предраг Нинић: Па, били смо заједно у кафићу.

Председник већа: А да ли сте боравили током Вашег боравка на
Копаонику у соби у којој је био смештен у хотелу окривљени Жељко
Тојага?

Сведок Предраг Нинић: Нисам улазио у ту собу. Не знам тачно
која је била. Знам да смо на истом спрату били, али не сећам се собе.

Председник већа: Али уобичајена комуникација, да ли сте
сазнали да ли је било припадника ЈСО-а са њим у соби још неких и ко су
та лица?

Сведок Предраг Нинић: Не сећам се. Нисам улазио у ту собу. Не
знам ко је са њим могао да буде.

Председник већа: А да ли знате где, у којој соби је био
командант ЈСО-а Душко Маричић?

Сведок Предраг Нинић: Не знам. Не сећам се тога.
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Председник већа: А где сте се Ви налазили 18. фебруара 2003. 
године?

Сведок Предраг Нинић: Нисам разумео, како где?

Председник већа: Где сте боравили на пример од ујутру па целог
дана?

Сведок Предраг Нинић: Па, на скијању. Сваки дан значи
проводио сам на скијању.

Председник већа: Како се то одвијало? Можете ли да нам
кажете, од ујутру па до увече? Кад устанете па док не одете на спавање?

Сведок Предраг Нинић: Па, устајање је било око 7 отприлике.
Сређивање, лична хигијена. Доручак је био мислим око 8, нисам
сигуран, али око 8. После тога пресвлачење, комбинезони, скије. У 9 у
«Конацима» испред. Исто је била прозивка. Ко је повређен или ко има
неку прехладу и тако то, није ишао на скијање, али већина је ишла. У 9
покрет по групама и скијање до 1 или 2, нисам сигуран. После тога смо
имали неку паузу за ручак, одмарање, шта је било не знам. До 4 су
радиле жице, после 4 смо враћали се у собе.

Председник већа: А да ли сте виђали на Копаонику Ђорђа
Иванића?

Сведок Предраг Нинић: Јесам.

Председник већа: Кад сте њега први пут видели, да ли се сећате?

Сведок Предраг Нинић: Мислим да ни он није био прва два, три
дана. Нисам сигуран. Виђао сам га, горе је био 100%, али не знам када је
дошао. Нисам сигуран у то.

Председник већа: Реците нам да ли сте свакодневно виђали
окривљеног Звездана Јовановића?

Сведок Предраг Нинић: Не баш сваки дан. Не тако често.

Председник већа: Да ли је он имао неке обавезе у односу на Вас,
као припаднике ЈСО-а?
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Сведок Предраг Нинић: Па, мислим да је био тада вођа те групе
скијања.

Председник већа: А којим превозним средством сте се Ви
вратили са Копаоника?

Сведок Предраг Нинић: Аутобусом. Припадници, организован
превоз аутобусом.

Председник већа: Да ли сте у току обуке у Јединици за
специјалне операције имали прилике да се упознате са карактеристикама
и да видите снајперску пушку «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 мм?

Сведок Предраг Нинић: Ово нисам сигуран. Одговорићу.
Мислим да сам 1997. године у току обуке имао обуку на тој пушци.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете карактеристике те
пушке?

Сведок Предраг Нинић: Мислим да је била 308 Винчестер.
Преклапајући кундак без оптике. Обична значи тотално обична, зато
што смо сво наоружање прелазили у тој обуци, тако да не могу да се
сетим свега.

Председник већа: Када кажете на обуци да сте се упознали са
том врстом пушке, реците нам да ли сте пуцали из те пушке?

Сведок Предраг Нинић: Не сећам се тога. Било је у обуци
расклапање и обука и то али за пуцање се не сећам.

Председник већа: Реците нам да ли Ви имате сазнања да ли се та
пушка «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 мм налазила у арсеналу ЈСО-а?

Сведок Предраг Нинић: Та што је била на обуци вероватно за њу
знам. За друго нисам сигуран да је имала тако нешто.Могуће.

Председник већа: Да ли је свима из групе приликом обуке
показивана једна пушка или је било више пушака?

Сведок Предраг Нинић: Нисам сигуран. Мислим да је та једна
била, зато што је на пример било од 20 наоружања све по један модел па
се ради. Значи сваки припадник посебно, па кружимо са тим пушкама.
То је било у току обуке, а касније нисам имао прилике.
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Председник већа: А да ли сте Ви учествовали у протесту
Јединице за специјалне операције новембра 2001. године?

Сведок Предраг Нинић: Са задовољством.

Председник већа: Реците нам који су били мотиви припадника,
Вас конкретно, да протествују на улици?

Сведок Предраг Нинић: Мотиви? Па, ти мотиви су свима били
познато. Значи то је било због браће Бановић. Јединица је
изманипулисана. Ми смо добили тамо да су то криминалци,
наркодилери, не знам шта, шверцери наоружања и то. Лично нисам
учествовао у тој акцији али је повод био то, зато што су момци после
дан, два завршили у Хагу. А наводно су били криминалци. То је био
повод.

Председник већа: Да ли су припадници ЈСО-а протествовали из
разлога што су добили лажни налог за хапшење?

Сведок Предраг Нинић: Да. То је једини разлог био.

Председник већа: А да су Вам рекли да се ради о оптуженицима
пред Хашким Трибуналом, да ли бисте Ви извршили.... 

Адв. Биљана Кајганић: Молим Вас судија, то је недозвољено
питање. Да су, то су претпоставке. Хипотетичка ствар.

Председник већа: Одузимам Вам реч. Седите. Ви знате шта је
недозвољено питање.

Адв. Биљана Кајганић: Знам, за разлику од Вас.

Председник већа: Да. То је видљиво, евидентно је током
поступања. Реците нам да ли бисте Ви одбили извршење налога да сте
добили налог да ухапсите оптуженике који су оптужени за ратне
злочине пред Хашким Трибуналом?

Сведок Предраг Нинић: Да. Одбио бих.

Председник већа: Реците нам да ли знате ко је организовао
протест Јединице за специјалне операције, да ли је било неких захтева,
према коме су упућени били и када би протест требао да престане?
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Сведок Предраг Нинић: Не могу о томе ништа да кажем. Ја сам
само припадник био. Ко је организовао шта, нисам сигуран.

Председник већа: Ви нисте лично учестовали у протесту ЈСО-а?

Сведок Предраг Нинић: Јесам.

Председник већа: Да ли сте долазили у Београд?

Сведок Предраг Нинић: Јесам.

Председник већа: Којим наоружањем сте били наоружани?

Сведок Предраг Нинић: Мислим да је било и дуго наоружање са
нама. Лично наоружање ја мислим. Значи лично наоружање, ништа
посебно.

Председник већа: Да ли имате било каквих података да ли је у
организацији и вршењу протеста учествовао првоокривљени Милорад
Улемек?

Сведок Предраг Нинић: Не сећам се. Ја га лично нисам видео.
Ни у Кули, ни на протесту, ни...Мислим да није, али нисам сигуран. Ја га
нисам приметио.

Председник већа: У вези протеста, да ли је протест организован
по наредбодавној линији, или је било неког изјашњавања припадника
ЈСО-а да ли ће учествовати у протесту ЈСО-а или не?

Сведок Предраг Нинић: Наређења није било уопште за то. Али
је било питања да ли се слажу припадници да се то....Нормално да смо се
сви сложили.

Председник већа: А да ли је било било када било какве
ситуације, током Вашег рада у ЈСО-у да сте изразили одређено
незадовољство због налога који сте добили, и да ли сте имали право да
се побуните против било чије одлуке о извршењу одређеног задатка?

Сведок Предраг Нинић: Не.

Председник већа: Да ли је било пре тога?

Сведок Предраг Нинић: Није.
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Председник већа: Било каквог налога за који сте Ви сматрали да
је погрешан, лажан?

Сведок Предраг Нинић: Није. Није било таквих налога.

Председник већа: Реците нам где сте се Ви налазили 12. марта
2003. године?

Сведок Предраг Нинић: 12. марта, па овако, ја сам у ронилачком
тиму. То је на дан Премијера кад је убијен, је ли тако? Били смо на
базену на Бањици, на пливању.

Председник већа: Да ли сте тог дана добили налог да одете у
базу у Кулу, као припадник ЈСО-а?

Сведок Предраг Нинић: Није било никаквог налога, ту је био
шеф тима, идемо до Куле. Вероватно као можда ће требати нешто да се
ради, пошто је Премијер, да обезбеђујемо нешто или тако, да будемо
тамо скупа. То је то, ништа друго.

Председник већа: Јесте ли отишли у базу у Кули?

Сведок Предраг Нинић: Да.

Председник већа: Да ли је то било по налогу или сте отишли Ви
тек тако што морате да идете?

Сведок Предраг Нинић: Па, шеф тима је обавештен. Никакав
налог нисам чуо да је био.

Председник већа: Када сте дошли у базу у Кули тог 12. марта
2003. године?

Сведок Предраг Нинић: Мислим да је послеподне негде било,
пошто смо ми до 12 сати, 1 сат, на базену. После подне је било.

Председник већа: Да ли сте тог дана видели окривљеног
Звездана Јовановића у Кули?

Сведок Предраг Нинић: Не сећам се. Нисам сигуран.

Председник већа: А да ли сте га виђали током боравка у Кули од
12.3.2003. године?
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Сведок Предраг Нинић: Па, јесам. Ми смо тамо имали обуку
нормално. Наставили смо гађања, спорт, све што је требало, ми смо
нормално.

Председник већа: Када сте га видели у Кули?

Сведок Предраг Нинић: Нисам сигуран. Мислим можда
сутрадан или тако нешто. Можда је био и тај дан, ја га нисам приметио.
Нисам сигуран.

Председник већа: Реците нам да ли сте све време од 12. марта
2003. године до дана када је расформирана ЈСО боравили у бази у Кули?

Сведок Предраг Нинић: Да.

Председник већа: Да ли сте за то време видели окривљеног Сашу
Пејаковића?

Сведок Предраг Нинић: Јесам, али не сећам се датума. Био је
један дан или два.

Председник већа: Кажете био је један дан или два. Да ли је после
тога напустио базу у Кули?

Сведок Предраг Нинић: Па, не сећам се. Ја га нисам виђао,
пошто је нас доста тамо било. Нисам ни обраћао пажњу, али видео сам
га сигурно један дан.

Председник већа: Да ли сте имали било какве команде и
наређења о повећаној борбеној готовости ЈСО-а након увођења
ванредног стања у земљи?

Председник већа: Не. Чак шта више, ујутру смо имали спортске
активности, фудбал, кошарка, после тога ништа. Ништа нисам приметио
да је било нешто посебно. Нормално као и сваки дан.

Председник већа: Добро. Ја више питања немам. Да ли чланови
већа имају питања? Право на питања има адв. Срђа Поповић. Изволите.

Адв. Срђа Поповић: Ви сте руководилац ронилачког тима, ја сам
тако разумео?

Сведок Предраг Нинић: Да.
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Адв. Срђа Поповић: Јесте ли Ви некада шверцовали дрогу?

Сведок Предраг Нинић: Вероватно не бих радио више овај
посао.

Адв. Срђа Поповић: Легално да ли се илегално преко границе..... 

Председник већа: Приговарају браниоци. Адв. Момчило
Булатовић право на приговор.

Адв. Момчило Булатовић: Судија, ја морам да приговорим на
оваква питања пуномоћника, зато што у себи садрже већ одговоре и
говори се о томе да се сведоку импутира да је вршио нека кривична
дела. Ви сте сведока упозорили, па Вас молим поново га упозорите,
предочите, ако је заборавио шта не сме да одговара, шта не сме да
одговара. Оваква питања заиста иду у том правцу.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

ДОЗВОЉАВА СЕ питање адв. Срђе Поповића јер је постављено у
контексту провере навода у одбрани окривљеног Милорада Улемека.

По мишљењу председника већа, никаквог сугестивног елемента у
питању није било. Напротив, сугестија постоји и злоупотреба од стране
адв. Момчила Булатовића јер подсећа сведока сада, на оно што је
председник већа учинио по службеној дужности. То представља заиста
понављање злоупотребе процесних права.

Право на приговор у односу на одлуку председника већа има адв.
Слободан Миливојевић.

Адв. Слободан Миливојевић: Председниче, ја ћу затражити
одлуку већа из следећих разлога: пре свега ове околности на које
пуномоћник покушава да добије одговоре од сведока могу представљати
околности неког другог кривичног поступка, а не овог кривичног
поступка. Осим тога, Ви сте и када сте саопштавали права овом сведоку
саопштили му право да не мора да се изјашњава на околности које могу
њега довести до кривичног прогона или неко друго лице које је њему
блиско. И на крају крајева, пуномоћник оштећеног покушава на овај
начин да и овог сведока доведе у фазу могућности кривичног прогона.
Сматрам да ово није предмет ове оптужнице и да оваква питања не воде
у правцу утврђивања чињеничног стања по оптужници овако како је
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дата. А иначе, и сам окривљени Улемек, а и одбрана је понудила свим
органима откривања и гоњења да преузму све чињенице и околности
које су нама познате и да се води поступак да би се утврдило да ли је
тачно оно што је Улемек изјавио, али то не представља предмет
оптужења и овог кривичног поступка. Хвала.

Веће доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

ДОЗВОЉАВА СЕ питање адв. Срђе Поповића.

Веће налази да је питање правно релевантно јер се односи на
проверу навода одбране окривљеног Милорада Улемека.

Све што је говорио и адвокат Слободан Миливојевић представља
такође злоупотребу процесних права јер ми имамо пунолетног сведока,
кога је председник већа упозорио и поучио о његовим правима да не
одговара на питања којима би себе или њему блиска лица изложио
тешкој срамоти, знатној материјалној штети и кривичном гоњењу.
Понављање у току самог поступка саслушања сведока да не мора да
одговара на питања зато што би изложио себе кривичном гоњењу
представља злоупотребу процесног права, јер је пунолетан правни
субјект, сведок, и схватио је и одговорио на питање председника већа да
је разумео упозорења које сам му ја дао.

Изволите.Можете одговорити.

Сведок Предраг Нинић: За господина Срђу Поповића, не желим
на ово питање да одговорим. То је државна тајна. Ми смо тада
припадали Ресору државне безбедности, тако да ће то остати као
државна тајна.

Адв. Срђа Поповић: Хвала лепо.

Председник већа: Адв. Миливој Пауновић да ли има питања?
Констатујем да нема питања.

Право на питања имају браниоци.

Констатује се да браниоци немају питања за сведока Предрага
Нинића.
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Да ли окривљени имају питања за сведока Предрага Нинића?

Констатује се да питања нема.

Да ли постављате захтев за накнаду трошкова?

Сведок Предраг Нинић: Не.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок Предраг Нинић.
Можете да идете.

Да ли има примедби на исказ сведока Предрага Нинића?

Констатујем да примедби нема.

Нека приступи пред судско веће сведок Никола Шепа.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Николе Шепе.

Председник већа: Ваше име и презиме?

НИКОЛАШЕПА.

Председник већа: Име оца?

Сведок Никола Шепа: Јован.

Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Никола Шепа: 22.8.1972. године у Книну.

Председник већа: Шта сте по занимању?

Сведок Никола Шепа: Полицајац.
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Председник већа: Да ли сте и даље запослени у МУП-у
Републике Србије?

Сведок Никола Шепа: Јесам.

Председник већа: Реците нам Вашу адресу пребивалишта?

Сведок Никола Шепа: Нови Сад, Руменка, Кисачки пут број 14. 

Председник већа: Да ли сте у сродству са окривљенима или
оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Никола Шепа: Не.

Председник већа: Дужни сте да суд обавестите о промени адресе
пребивалишта.

Сада ћу Вам саопштити Ваша права, обавезе и законска упозорења
за сведока у кривичном поступку.

Дужни сте пред судом да говорите све оно што Вам је познато о
предмету и упозоравам Вас да лажно сведочење представља кривично
дело.

Пред судом сте дужни да говорите истину и да ништа не смете
прећутати и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља
кривично дело.

Нисте у обавези да одговарате на поједина питања ако је
вероватно да би тиме себе или Вама блиска лица изложили тешкој
срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права и упозорења?

Сведок Никола Шепа: Јесам.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока у
кривичном поступку положите заклетву пред судом. Ја ћу Вам
прочитати заклетву, а Ви ако сте сагласни са тим текстом заклетве, само
реците «да», ако нисте реците разлог због чега нећете да положите
заклетву:

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан говорити
само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати». 
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Сведок Никола Шепа: Да.

Председник већа: Да ли сте Ви били припадник Јединице за
специјалне операције?

Сведок Никола Шепа: Јесам.

Председник већа: У ком временском периоду сте били
припадник ЈСО-а и на којим радним задацима?

Сведок Никола Шепа: Од 1999. године сам био, од фебруара
месеца до распада Јединице.

Председник већа: Да ли сте током 2003. године боравили на
Копаонику као припадник ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Јесам.

Председник већа: Можете ли да нам кажете када сте били на
Копаонику?

Сведок Никола Шепа: На Копаонику сам био да ли 12. или 13.-ти
до 22. фебруара.

Председник већа: Чиме сте допутовали на Копаоник?

Сведок Никола Шепа: Са возилом. «Нисан патрол». Са возилом
сам дошао.

Председник већа: Реците нам да ли је у друштву са Вама био и
још неко од припадника ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Био је командант Маричић, начелник
Лечић и Жељко Тојага. Ја сам их довезао.

Председник већа: А да ли сте Ви боравили заједно са њима на
Копаонику?

Сведок Никола Шепа: Да. Са Лечић Веселином и Жељком
Тојагом сам спавао у соби.

Председник већа: Да ли сте се пријавили приликом доласка у
хотел на Копаонику, рецепцији?
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Сведок Никола Шепа: Не.

Председник већа: Каква је била организација одласка, боравка и
повратка са Копаоника Вас као припадника ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Толико нисам упознат, пошто сам био
само у пратњи команданта, па нисам обраћао пажњу на те ствари.

Председник већа: Да ли се сећате у којој соби сте се Ви налазили
у хотелу, на ком спрату?

Сведок Никола Шепа: Не могу се сетити спрата али је соба била
прва са леве стране кад се изађе на степенице.

Председник већа: Који је то хотел, можете ли да нам кажете?

Сведок Никола Шепа: «Конаци». У оквиру «Конака». 

Председник већа: Да ли сте свакодневно током боравка на
Копаонику виђали окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Никола Шепа: Јесам.

Председник већа: Да ли је то било само у соби или на другим
местима на Копаонику?

Сведок Никола Шепа: Било је и у соби и на другим местима.

Председник већа: Да ли је спавао све време окривљени Жељко
Тојага у соби?

Сведок Никола Шепа: Јесте.

Председник већа: Реците нам да ли сте били стално као пратилац
уз команданта ЈСО-а Душка Маричића?

Сведок Никола Шепа: Да.

Председник већа: Да ли је он боравио непрекидно на Копаонику?

Сведок Никола Шепа: Јесте.
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Председник већа: Да ли сте видели на Копаонику окривљеног
Звездана Јовановића?

Сведок Никола Шепа: Да.

Председник већа: Да ли сте га свакодневно виђали?

Сведок Никола Шепа: Не сећам се да ли сам га свакодневно
виђао, пошто ја нисам ишао на скијање.

Председник већа: Реците нам да ли сте током боравка на
Копаонику видели првоокривљеног Милорада Улемека?

Сведок Никола Шепа: Не.

Председник већа: Да ли сте чули да ли је он боравио те године на
Копаонику?

Сведок Никола Шепа: Нисам чуо.

Председник већа: Реците нам када сте се вратили са Копаоника?

Сведок Никола Шепа: Мислим да је био 22.-ги, ако је 21.-ог
смена направљена, ја сам 22.-ог, други дан се вратио.

Председник већа: Да ли знате када је напустио Копаоник
окривљени Жељко Тојага?

Сведок Никола Шепа: Пре дан. Значи 21.-ог.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Никола Шепа: Зато што смо ту ноћ заједно били до
јутарњих сати. Ја сам можда отишао неких 5, 6 ујутру сам отишао да
спавам.

Председник већа: Да ли знате са ким је он отишао са Копаоника
и којим превозним средством?

Сведок Никола Шепа: Не знам са којим превозним средством,
али познато ми је да је отишао са Ђорђем Иванићем.

Председник већа: Реците нам да ли сте се Ви обучавали на
пушци «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 мм?
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Сведок Никола Шепа: Не.

Председник већа: Да ли имате сазнања да ли је та пушка била у
арсеналу ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Била је.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Никола Шепа: Та пушка је била у специјалној опреми.
Она је коришћена само за растављање, склапање. Лично нисам пуцао из
ње.

Председник већа: А да ли знате да ли је било само једна пушка
те врсте или је било више комада?

Сведок Никола Шепа: Не знам јер нисам имао приступ
просторији где је била специјална опрема.

Председник већа: Ко је имао приступ у ту просторију где се
налазила специјална опрема ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Имали су приступ командири тимова,
шефови тимова, по наредби вишег ранга старешине.

Председник већа: У ком периоду сте Ви били лични пратилац
команданта ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Не могу да се сетим тачно али од 2002. 
године, јесен је била, да ли десети, једанаести месец, сада не знам.

Председник већа: Да ли сте били свакодневно у пратњи
команданта ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Кад ми је смена била, да.

Председник већа: Како сте радили по сменама?

Сведок Никола Шепа: Па, био је интерни договор. Радили смо 4 
дана, 3 дана, 5 дана, па слободно и тако.

Председник већа: Да ли сте Ви учествовали у протесту Јединице
за специјалне операције новембра 2001. године?
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Сведок Никола Шепа: Не.

Председник већа: Да ли имате било каквих сазнања о протесту
ЈСО-а?

Сведок Никола Шепа: Немам ја никаквих сазнања. Тада сам био
у гипсу. Нога ми је била сломљена и био сам на штакама.

Председник већа: Где сте се налазили 12. марта 2003. године?

Сведок Никола Шепа: Кући у Новом Саду.

Председник већа: Да ли сте одлазили у базу ЈСО-а у Кули?

Сведок Никола Шепа: Не.

Председник већа: Да ли сте имали било каквог контакта са
припадницима ЈСО-а за време док сте се налазили у својој кући, након
увођења ванредног стања?

Сведок Никола Шепа: Не. Имао сам само контакт са
командантом Маричићем.

Председник већа: Када сте последњи пут видели
првоокривљеног Милорада Улемека?

Сведок Никола Шепа: Мислим да је то било на сахрани покојног
Пауковића.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете када је то било?

Сведок Никола Шепа: 26.-ог, 27.-ог је било. Два дана после, 25.-
ог је погинуо, а 27.-ог.

Председник већа: Да ли можете да се сетите ког месеца и
године?

Сведок Никола Шепа: Био је март, година 2003.  

Председник већа: Добро. Ја више питања немам. Да ли чланови
већа имају питања? Судија Ната Месаровић право на питања. Изволите.
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Судија Ната Месаровић: Да ли се сећате кога сте вратили још са
Копаоника?

Сведок Никола Шепа: Сам сам дошао.

Судија Ната Месаровић: Сами?

Сведок Никола Шепа: Да.

Судија Ната Месаровић: А које послове сте обављали пре него
што сте распоређени на место пратиоца команданта?

Сведок Никола Шепа: Обављао сам, био сам у групи за блиску
борбу. Група за блиску борбу. Тим за упад. Специјалистички тим.

Председник већа: Право на питања имају заменици Специјалног
тужиоца.

Констатујем да немају питања.

Пуномоћници оштећених?

Адв.Миливој Пауновић. Изволите.

Адв.Миливој Пауновић: Само једно питање. Споменуо је са ким
је био у соби. Да ли сам добро разумео да је био и Лечић у тој соби?

Сведок Никола Шепа: Да.

Адв.Миливој Пауновић: А колико Вас је било укупно у соби?

Сведок Никола Шепа: На почетку нас је било тројица. Значи ја,
Тојага и Лечић, после кад је Ђорђе Иванић дошао, он је био са нама у
соби.

Адв.Миливој Пауновић: Значи било Вас је укупно четворо?

Сведок Никола Шепа: Да.

Адв. Миливој Пауновић: А да ли можете да определите је ли то
једна соба, једна просторија или две просторије?

Сведок Никола Шепа: Не разумем питање.
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Адв. Миливој Пауновић: Тај апартман или како га зовете, та
соба, је ли се састојала од једног дела или од да дела?

Сведок Никола Шепа: Од једног дела са Вц-ом и купатилом и
ходником.

Председник већа: Адв. Слободан Миливојевић има право на
питања. Изволите.

Адв. Слободан Миливојевић: Да ли може да се изјасни где је
била сахрана овог припадника Јединице, у ком месту?

Сведок Никола Шепа: Било је у Зрењанину. Сад да ли је тачно
Зрењанин или изнад Зрењанина, изнад Зрењанина је било.

Адв. Слободан Миливојевић: Није битно. Након што је завршена
смена на Копаонику, колико времена отприлике је протекло до дана када
је била та сахрана? Да не бих ишао на други начин.

Сведок Никола Шепа: Па, неких 5 дана. 5, 6 дана.

Адв. Слободан Миливојевић: Смена је завршена на Копаонику
када?

Сведок Никола Шепа: Па колико знам 21.-ог.

Адв. Слободан Миливојевић: Хвала лепо.

Председник већа: Браниоци да ли имају питања, нека подигну
руку па ћемо омогућити да искористи то право?

Констатујем да браниоци немају питања за сведока Николу Шепу.

Да ли окривљени имају питања за сведока?

Констатујем да питања нема.

Да ли постављате захтев за накнаду трошкова, путних трошкова и
изгубљене зараде? Имате право на то.

Сведок Никола Шепа: Нисам упознат са тим.
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Председник већа: Па, ево ја Вас сада упознајем. Имате право на
накнаду путних трошкова, изгубљене зараде, као сведок у кривичном
поступку за данашњи долазак.

Сведок Никола Шепа: Схватио сам.

Председник већа: Да ли постављате тај захтев?

Сведок Никола Шепа: Не.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок Никола Шепа.
Можете да идете.

Да ли има примедби на исказ сведока Николе Шепе?

Констатујем да примедби нема.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Прекида се главни претрес ради одмора у трајању од 30 минута.

НАСТАВАК ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Стеве Вукше.

Нека приступи пред судско веће.

Председник већа: Ваше име и презиме?

СТЕВО ВУКША.
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Председник већа: Име оца?

Сведок Стево Вукша: Јован.

Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Стево Вукша: 21.4.1966. године, Карин Горњи, општина
Обровац. Република Хрватска.

Председник већа: Шта сте по занимању?

Сведок Стево Вукша: По занимању сам металостругар. Средња
стручна спрема.

Председник већа: Где сте запослени?

Сведок Стево Вукша: Радим као полицајац у
противтерористичкој јединици у жандармерији.

Председник већа: Ваша адреса пребивалишта?

Сведок Стево Вукша: Дожа Ђерђа 2, Кула.

Председник већа: Да ли сте у сродству са окривљенима или
оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Дужни сте да суд обавестите о свакој промени
адресе пребивалишта или боравишта.

Сада ћу Вам саопштити Ваша права, обавезе и законска упозорења
за сведока у кривичном поступку.

Дужни сте пред судом да говорите све оно што Вам је познато о
предмету и упозоравам Вас да лажно сведочење представља кривично
дело.

Пред судом сте дужни да говорите истину и да ништа не смете
прећутати и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља
кривично дело.
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Нисте у обавези да одговарате на поједина питања ако је
вероватно да би тиме себе или Вама блиска лица изложили тешкој
срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права и упозорења?

Сведок Стево Вукша: Да.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока у
кривичном поступку положите заклетву пред судом. Ја ћу Вам
прочитати текст заклетве сведока пред судом, ако сте сагласни реците
само «да», ако нисте реците разлог због чега нећете да положите
заклетву:

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан говорити
само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати». 

Сведок Стево Вукша: Да.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви били припадник
Јединице за специјалне операције?

Сведок Стево Вукша: Да.

Председник већа: У ком периоду сте били и на којим радним
пословима и задацима?

Сведок Стево Вукша: У периоду од фебруара 1999. године до 25. 
марта 2003. године.

Председник већа: На којим пословима и радним задацима сте
радили?

Сведок Стево Вукша: На пословима и задацима као припадник
Јединице. Прво у својству полицајца.

Председник већа: Да ли сте имали нека посебна задужења, у
тиму, у групи у оквиру ЈСО-а?

Сведок Стево Вукша: Да. Био сам у тиму извиђач, као у
извиђачком тиму.

Председник већа: Да ли сте боравили током 2003. године као
припадник ЈСО-а на Копаонику?
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Сведок Стево Вукша: Да.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете у ком временском
периоду сте боравили на Копаонику?

Сведок Стево Вукша: Боравио сам мислим од 11. фебруара до 21. 
фебруара.

Председник већа: Којим превозним средством сте дошли до
Копаоника?

Сведок Стево Вукша: Аутобусом, организовано из Куле.

Председник већа: Када сте стигли на Копаоник?

Сведок Стево Вукша: У послеподневним сатима.

Председник већа: Где сте били смештени на Копаонику?

Сведок Стево Вукша: У «Конацима». 

Председник већа: Да ли сте имали са собом наоружање као
припадник ЈСО-а док сте боравили на Копаонику?

Сведок Стево Вукша: Да. Имао сам кратко наоружање «ЦЗ», а
носили смо и дуго наоружање, као извиђачки тим, били смо у
приправности.

Председник већа: Да ли сте се пријављивали на рецепцији хотела
када сте дошли на Копаоник?

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Како је било организовано, долазак до хотела,
узимање кључева, смештај, боравак?

Сведок Стево Вукша: Тај део посла је одрађивала команда
заједно са шефовима тимова.

Председник већа: Ко је био вођа пута?

Сведок Стево Вукша: Не сећам се.
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Председник већа: У којој соби сте Ви били смештени у хотелу на
Копаонику?

Сведок Стево Вукша: Не сећам се.

Председник већа: Да ли знате који је то «Конак» био у оквиру
хотела «Конаци»? 

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Да ли се сећате на ком спрату хотела сте Ви
боравили?

Сведок Стево Вукша: На најгорњем. Мислим на најгорњем
сигурно под кровом.

Председник већа: А да ли знате колико има спратова хотел?

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Ко је боравио са Вама у соби?

Сведок Стево Вукша: Боравио је Капларевић Божидар, Марић
Слободан и Миливојевић Игор.

Председник већа: Ко је од командног састава ЈСО-а био на
Копаонику за време Вашег боравка?

Сведок Стево Вукша: За време мог боравка био је Звездан
Јовановић из командног састава, шеф тима, долазио је Жмиги као
оперативни радник и долазио је командант, он је био мислим једном у то
време Душан Маричић.

Председник већа: Када кажете Жмиги, мислите ли на
окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Стево Вукша: Да.

Председник већа: Када сте први пут видели на Копаонику
окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Стево Вукша: Нисам га видео када сам дошао, видео сам
га након два, три дана.
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Председник већа: Где сте га видели?

Сведок Стево Вукша: Видео сам га на ходнику, тамо где смо
боравили.

Председник већа: Да ли сте га видели приликом доласка у хотел
или је већ био смештен у хотелу?

Сведок Стево Вукша: Већ је био смештен у хотелу.

Председник већа: Да ли сте разговарали са окривљеним Жељком
Тојагом?

Сведок Стево Вукша: Да. Поздравили смо се. Углавном
разговарали смо.

Председник већа: И шта Вам је он рекао, да ли Вам је рекао када
је стигао и са ким је дошао?

Сведок Стево Вукша: Не. То су више, оно приватне приче него
службене.

Председник већа: А да ли знате којим превозним средством је
дошао окривљени Жељко Тојага?

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Да ли знате где је он био смештен?

Сведок Стево Вукша: Спрат испод мене.

Председник већа: А да ли знате ко је био са њим у соби од
припадника ЈСО-а?

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Да ли сте видели Веселина Лечића током
боравка на Копаонику?

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Реците нам да ли сте виђали свакодневно
окривљеног Жељка Тојагу за време боравка на Копаонику?
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Сведок Стево Вукша: Па, не баш свакодневно, али сваки други
дан сигурно.

Председник већа: Да ли можете да нам ближе кажете где сте га
виђали?

Сведок Стево Вукша: Па, по стази за скијање и по ходнику ту у
пролазу здраво, здраво и то.

Председник већа: Да ли сте видели на Копаонику за време Вашег
боравка или сазнали да је боравио окривљени Милорад Улемек?

Сведок Стево Вукша: Не. Нисам га видео, а нисам ни чуо да неко
прича да је ту био.

Председник већа: За време Вашег боравка да ли имате сазнања
да ли је на Копаонику боравио покојни председник Владе Србије др.
Зоран Ђинђић?

Сведок Стево Вукша: Да. Ја га нисам видео али сам чуо сам да је
играо фудбал, да је био ту, да се дружио са неким од припадника
полиције и тако.

Председник већа: У односу на дан када сте Ви дошли на
Копаоник, када сте чули да је дошао покојни председник Владе др.
Зоран Ђинђић?

Сведок Стево Вукша: Па, ту дан, два, одмах после нас, зато што
се играо фудбал. Дошло је до повреде те.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Стево Вукша: Па, причало се да су, не причало се, него
играли су фудбал па је дошло до повреде. А причали су другови као
повредио се, играо је САЈ и жандармерија, играо је Премијер и да се
повредио.

Председник већа: Ко је Вама то рекао?

Сведок Стево Вукша: Не сећам се тачно ко је рекао. То је била
прича оно.

Председник већа: Када сте се Ви вратили са Копаоника?
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Сведок Стево Вукша: Ја сам се вратио 21. фебруара аутобусом,
организовано.

Председник већа: Да ли знате када се окривљени Жељко Тојага
вратио са Копаоника?

Сведок Стево Вукша: Не.

Председник већа: Да ли знате да ли је у исто време када сте и Ви
отишли са Копаоника отишао и окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Стево Вукша: Не. Не знам.

Председник већа: Реците нам да ли знате да ли је могао неко од
припадника ЈСО-а за време боравка на Копаонику, да напусти Копаоник
и оде у одређено место, а да се не јави старешини ЈСО-а?

Сведок Стево Вукша: Не. Нико није могао да напусти Копаоник
без одобрења команданта или начелника КОБ-а. Шеф тима је преносио
значи хијерархијски даље захтеве за напуштање Копаоника.

Председник већа: Да ли сте се Ви обучавали као припадник ЈСО-
а и упознавали са ватреним оружјем између осталог, конкретно са
пушком «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 мм?

Сведок Стево Вукша: Да.

Председник већа: Када је то било?

Сведок Стево Вукша: Па, било је за време обуке, док сам полагао
курсеве за улазак у сам ЈСО. Инструктори су држали свакодневну обуку
међу којима се налазила и та пушка.

Председник већа: Да ли можете да прецизирате које године сте
се обучавали? Да ли је то било пре него што сте ступили у ЈСО, или
током рада у ЈСО-у?

Сведок Стево Вукша: Током рада у ЈСО-у.

Председник већа: Да ли можете да одредите годину када сте
видели?

Сведок Стево Вукша: 1998. године у марту.
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Председник већа: Да ли су и остали припадници ЈСО-а за време
обуке имали прилике да се упознају са карактеристикама те пушке?

Сведок Стево Вукша: Не знам.

Председник већа: Да ли можете Ви да нам кажете да ли сте
сазнали нешто више о тој пушци?

Сведок Стево Вукша: Не. Једино оно основно за шта служи.

Председник већа: Шта знате основно о тој пушци «Хеклер и
Кох» Г3, 7,62 мм?

Сведок Стево Вукша: Да је калибра 223 ремингтон. За
прецизност и то зависи од више фактора. Јуришна пушка без оптике.

Председник већа: А да ли можете да нам кажете о томе да ли сте
Ви пуцали из те пушке?

Сведок Стево Вукша: Не. Ја нисам пуцао из те пушке.

Председник већа: А да ли знате да ли је неко од припадника
ЈСО-а пуцао из те пушке приликом обуке?

Сведок Стево Вукша: Не. Не знам.

Председник већа: Да ли се та пушка налазила у арсеналу ЈСО-а?

Сведок Стево Вукша: Пушка се налазила у магацину. До ње није
могао да дође било који припадник, него ишло се, шеф тима, он добија
одобрења од команде да ли може да се узме пушка или не. Све
специјално наоружање које стоји у магацину није се могло доћи до њега.

Председник већа: Када кажете пушка говорите у једнини. Да ли
је била једна или више пушака те марке?

Сведок Стево Вукша: Кад сам рекао пушка, мислио сам на
различите пушке.

Председник већа: Не. Ја питам конкретно управо за ову пушку
«Хеклер и Кох» ознаке Г3, 7,62 мм, да ли се налазила она у арсеналу
ЈСО-а поред осталих фирме «Хеклер и Кох»? 
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Сведок Стево Вукша: За једну знам, зато што је једна долазила за
наставу, за више не знам.

Председник већа: А одакле Вам је познато да се налазила у
специјалном магацину?

Сведок Стево Вукша: Па, приликом сваке наставе, морао је шеф
тима да оде у магацин специјалне опреме да узме наоружање које ћемо
ради тога и тога да.... Значи она нама није била свакодневно доступна,
него по плану и програму.

Председник већа: Када сте последњи пут видели окривљеног
Милорада Улемека?

Сведок Стево Вукша: Милорада Улемека видео сам када је
долазио у Кулу после његове смене са функције команданта ЈСО-а.
Долазио је у посету када смо имали неко славље, неку да кажем вежбу и
то.

Председник већа: Да ли можете да кажете временски, последњи
пут када сте га видели?

Сведок Стево Вукша: Не. Стварно се не сећам када сам га задњи
пут видео.

Председник већа: Да ли сте га видели док је трајао протест
Јединице за специјалне операције?

Сведок Стево Вукша: Не. Нисам га видео.

Председник већа: Да ли сте Ви учествовали у протесту ЈСО-а?

Сведок Стево Вукша: Да.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете организацију
протеста, захтеви који су постављени, мотиви и ко је односио одлуке о
томе?

Сведок Стево Вукша: Па, ту није било неке организације. То је
више ишло спонтано, мада се пре тога командант Маричић обратио да
су ухваћена двојица браће Бановић који су одмах непосредно изручени
Хагу и успротивили смо се, нормално команда, не ми, успротивила се
томе. Ми смо се солидарисали једни са другима и спонтано. Значи
ништа организовано.
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Председник већа: Да ли знате какви су захтеви били упућени и
према коме од стране команде ЈСО-а за време протеста?

Сведок Стево Вукша: Захтеви су били значи смена министра у то
време и начелника мислим Ресора, зато што они нису имали разумевања
према нама, према команди, према нашим захтевима. И команда је
покушала да доведе некога ко би имао стварно разумевања, значи никога
није именовала кога ће да доведе, нити је имала одређеног неког ко
треба да дође на то место.

Председник већа: А да ли је команда ЈСО-а донела одлуку о
протесту, начину протеста и захтева које су поставили или сте и Ви као
припадници ЈСО-а имали учешћа у томе да се изјасните да ли хоћете или
нећете да учествујете у протесту?

Сведок Стево Вукша: Када се Маричић командант Маричић
обраћао у то време, он није тражио оно, никога насилно, ништа, него ко
хоће може, значи могао је да одустане ко хоће. Међутим, ми смо
професионалци, ми смо стварно професионално да кажем стали у
приступ команди.

Председник већа: А реците нам да ли је првоокривљени
Милорад Улемек након што је смењен са места команданта ЈСО-а имао
утицај на командну структуру и на Вас припаднике ЈСО-а?

Сведок Стево Вукша: Утицај колико ја знам није имао, али сваки
његов савет је добродошао сигурно и за команду која је њега наследила
и за саме нас припаднике, јер оно што он зна мислим што се тиче војне
стратегије и да је мало таквих.

Председник већа: А да ли је он Вама давао неке савете,
литературу као припаднику ЈСО-а или команди, или како је то ишло?

Сведок Стево Вукша: Мени лично не, али команди сигурно је
давао савете, упутства, како треба да се ради, шта је добро, шта није
добро. Мислим да не понављам поново, његов савет сваки је
добродошао зато што је мајстор и стручњак за посао који је радио до
тада.

Председник већа: А реците нам да ли Ви имате било каквог
сазнања да ли је Јединица за специјалне операције снабдевана опремом и
оружјем од стране првоокривљеног Милорада Улемека након што је он
изгубио функцију команданта ЈСО-а?
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Сведок Стево Вукша: Не. То не знам.

Председник већа: Где сте се Ви налазили 12. марта 2003. године?

Сведок Стево Вукша: 12. марта налазио сам се у центру Кула на
свакодневним задацима.

Председник већа: Ко је од командног састава ЈСО-а био тада у
бази у Кули?

Сведок Стево Вукша: Не знам, зато што команда је у издвојеној
згради, а ми смо у издвојеној згради и онда мени није свакодневно у
сваком тренутку доступно ко је ту, ко није.

Председник већа: Да ли сте видели 12. марта 2003. године
окривљеног Звездана Јовановића у Кули?

Сведок Стево Вукша: Не знам.

Председник већа: А да ли сте добили било какву наредбу од
стране команде ЈСО-а да се повећа борбена готовост Јединице за
специјалне операције након увођења ванредног стања у земљи?

Сведок Стево Вукша: Не. Нисмо добили никакво наређење да се
повећа борбена готовост изузев што смо били у карантину у случају ако
треба, речено нам је можда ће се нешто радити, не можемо ићи кући.
Ништа друго. Значи оно, свакодневно.

Председник већа: Да ли имате сазнања да ли је постојала наредба
да се сви припадници ЈСО-а сместе у базу у Кули у току ванредног
стања?

Сведок Стево Вукша: Не. То не знам.

Председник већа: Да ли сте након увођења ванредног стања
видели у Кули окривљеног Сашу Пејаковића?

Сведок Стево Вукша: Након догађаја, након 3, 4 дана, да. Да.

Председник већа: Где сте га видели?

Сведок Стево Вукша: Па, био је у центру тамо где ми боравимо.
Значи у згради у којој смо боравили припадници, ту је и он био.
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Председник већа: Да ли сте разговарали са окривљеним Сашом
Пејаковићем тада?

Сведок Стево Вукша: Па, оно здраво, здраво, зато што се знамо.
Здраво, здраво. Ништа посебно.

Председник већа: А да ли знате да ли је окривљени Саша
Пејаковић напуштао базу у Кули након што сте га видели?

Сведок Стево Вукша: Не знам. Стварно не знам.

Председник већа: Да ли је постојала наредба да нико не напушта
од припадника ЈСО-а базу у Кули од увођења ванредног стања?

Сведок Стево Вукша: Не. Али речено је да смо борбено
приправни у случају да треба да идемо нешто да радимо да можемо
значи да интервенишемо сваког часа.

Председник већа: Добро. Ја питања више немам. Да ли чланови
већа имају питања? Судија Милимир Лукић.

Судија Милимир Лукић: Шта је све од наоружања имао
извиђачки тим ЈСО-а током боравка на Копаонику?

Сведок Стево Вукша: Имали смо кратко, значи наоружање «ЦЗ»
и имали смо аутоматско наоружање. Само то. Значи аутоматске пушке и
«ЦЗ». 

Председник већа: Констатујем да заменици Специјалног
тужиоца немају питања.

Пуномоћници оштећених. Право на питање има адв. Срђа
Поповић. Изволите.

Адв. Срђа Поповић: Јесте ли Ви били присутни када је Маричић
Вас обавестио о тој идеји о протесту?

Сведок Стево Вукша: Да.

Адв. Срђа Поповић: И Ви кажете он је казао ко год хоће?

Сведок Стево Вукша: Да.
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Адв. Срђа Поповић: А је ли казао нешто онима који неће?

Сведок Стево Вукша: Код нас није било хоће или неће. Нити је
било мора. Него, када је он рекао наређење ми смо били свесни свога
посла који радимо и били смо у стању да станемо на страну значи
команде, зато што смо видели да су команда као команда
изманипулисана од стране власти.

Адв. Срђа Поповић: Када сте казали да Ви нисте имали никакву
тј. Јединица, никакву конкретну идеју ко би заменио тадашњег министра
и начелника на њиховим положајима. Ви сте казали било ко ко би имао
разумевања за Јединицу. Хоћете мало да нам објасните како то мислите,
у чему разумевање, за шта разумевање?

Сведок Стево Вукша: Па, зато што је већ Јединица једном
злоупотребљена, па да се не би поново то дешавало.

Адв. Срђа Поповић: Само још једно питање имам. Ко је био шеф
тима Жељка Тојаге?

Сведок Стево Вукша:Шеф тима не знам. Стварно не знам.

Председник већа: Право на питања имају браниоци.

Констатујем да браниоци немају питања.

Да ли окривљени желе да искористе право да постављају питања
сведоку?

Констатујем да окривљени немају питања.

Да ли Ви постављате захтев за накнаду путних трошкова и
изгубљене зараде?

Сведок Стево Вукша: Не. Одричем се.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок Стево Вукша.
Можете да идете.

Да ли има примедби на исказ сведока Стева Вукше?

Констатујем да примедби нема.

Председник већа доноси
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Р ЕШ ЕЊ Е

Прекида се главни претрес, а наставак ће бити као што је и
заказано 9. новембра 2004. године, са почетком у 10,00 часова, у
судници број 1. 

На сутрашњем главном претресу планирана је процесна радња
саслушања сведока Веселина Лечића.

Довршено у 12,03 часова.

Записничар Председник већа-судија


